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CONCEPTVERSLAG van het algemeen bestuur ODMH 
 

  

1. Opening en mededelingen 

De voorzitter opent de vergadering en heet de aanwezigen welkom. Het is de eerste vergadering van 

M. van Leeuwen; hiermee is de Provincie door twee personen vertegenwoordigd. De voorzitter 

constateert dat het quorum is gehaald. 

 

Mededelingen 

Hoofd bedrijfsvoering & controller 

De voorzitter meldt dat Maarten van Dijk het nieuwe afdelingshoofd bedrijfsvoering & controller is. Hij 

start per medio november 2023. 

 

Oprichting omgevingsberaad 

De voorzitter geeft aan dat hij een aantal weken geleden een bijeenkomst heeft gehad met een 

aantal voorzitters van omgevingsdiensten over de eventuele oprichting van een omgevingsberaad. 

Aanwezig : T. van Vugt, Gouda (voorzitter) 

  R. Boere, Krimpenerwaard  

  R. Breeuwsma, Alphen aan den Rijn 

  A. Kerssies, Waddinxveen 

  D.J. Knol, Bodegraven-Reeuwijk  

  M. van Leeuwen, Provincie Zuid-Holland  

  M. Stolk, Provincie Zuid-Holland 

  W. Zijlstra, Zuidplas 

  A. Mutter, secretaris 

 

Gasten : E.L. van Driel, Centrum voor Natuur- en Milieu Educatie (CNME) 

  De Zwanebloem 

  K. Sillevis Smitt, Teamleider Duurzaamheid ODMH 

 

Afwezig met kennisgeving : J.L. van den Heuvel, Bodegraven-Reeuwijk 

  M. Klijmij-van der Laan, Gouda  

  E.J. Nieuwenhuis, Waddinxveen 

  W. Pannekoek, Krimpenerwaard  

  J.W. Schuurman, Zuidplas  

  L. Spies, Alphen aan den Rijn 

 

Notulist : V. Bogerd (Emma Handson B.V.) 

Onderwerp : Vergadering van het algemeen bestuur 

Datum : 26 oktober 2023 

Bijlage(n) : Niet van toepassing 

Afdeling staf 

Sylvia Kodde 

088 – 5450496  

skodde@odmh.nl 

 

Postbus 45 

2800 AA Gouda 

088 - 5450000 

www.odmh.nl 

 

http://www.odmh.nl/
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Binnenkort vindt een bijeenkomst plaats vanuit de Omgevingsdienst Nederland (ODNL). De voorzitter 

is namens de ODMH daarbij aanwezig.  

 

Zienswijzen 

De voorzitter merkt op dat de gemeenschappelijke regeling (GR) en de begrotingswijziging in 

december 2023 worden geagendeerd.  

 

2. Vaststelling agenda 

De agenda wordt conform vastgesteld. 

 

3. Conceptverslag AB-vergadering d.d. 26 september 2023   

Het conceptverslag AB-vergadering d.d. 26 september 2023 wordt paginagewijs doorgenomen.  

 

De voorzitter geeft aan dat een aantal omgevingsdiensten niet-robuust zijn verklaard. Hij heeft geen 

reacties ontvangen van de gemeente Gouda op het raadsmemo over de robuustheid. 

 

Pagina 3, 3e gedachtestreepje, wijziging: “[…] het gevoel heeft gekregen dat de ODMH voorbereid 

moet zijn op een eventuele herindeling en dat de ODMH daarin een regierol kan nemen.  

 

Het verslag wordt vastgesteld met inachtneming van bovenstaande wijziging.  

 

4. Nota Planning & Control (P&C) voor 2024-2027 

De voorzitter licht toe dat de huidige nota P&C 2020-2023 eind 2023 afloopt en daarom is geüpdatet. 

De nota P&C 2024-2027 bevat geen fundamentele wijzigingen, maar enkel de actualisatie van 

termijnen vanwege de gewijzigde Wet gemeenschappelijke regelingen (Wgr), de actualisatie van 

jaartallen en andere cijfers en de actualisatie van de op te leveren managementrapportages (MR). In 

het DB is afgesproken in de volgende herijking van de nota P&C na te gaan of de uittredingsregeling 

nog voldoet. 

 

D.J. Knol is van mening dat de norm van 2,5% voor maximale frictie loze verlaging van uren in het 

jaarprogramma erg laag is. Hij vindt dat kritisch moet worden gekeken naar een mogelijke verhoging 

van de norm. De voorzitter geeft aan dat de robuuste financiering een ingewikkeld onderwerp is en 

dat hierover wordt teruggekoppeld in de volgende versie van de nota P&C.  

 

De nota P&C 2024-2027 wordt vastgesteld met inachtneming van de gemaakte opmerkingen. 

 

5. Vergaderschema DB, AB en adviescommissie 

Het vergaderschema DB, AB en adviescommissie worden ongewijzigd vastgesteld. 

 

6.  Jaarprogramma Natuur- en Milieueducatie 

Het AB heeft kennisgenomen van het jaarprogramma NME. 

  

K. Sillevis Smit en E.L. van Driel geven een presentatie over de werkzaamheden van 

CNME De Zwanebloem. 

Naar aanleiding daarvan wordt het volgende besproken: 

- CNME De Zwanebloem probeert zoveel mogelijk aansluiting te vinden op het curriculum van 

scholen. CNME De Zwanebloem streeft ernaar niet boven op het curriculum lessen aan te bieden, 

maar lessen aan te bieden die andere lessen kunnen vervangen. Het uiteindelijke doel is dat 

CNME De Zwanebloem een vast onderdeel wordt van het curriculum. 
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- M. van Leeuwen merkt op dat gemeenten de opdrachtgevers zijn van CNME De Zwanebloem en 

dat gemeenten de komende jaren voor grote uitdagingen staan. Zij wil weten of 

CNME De Zwanebloem daardoor ook onder druk komt te staan. K. Sillevis Smit geeft aan dat 

gemeenten het lastig vinden milieueducatie in lesprogramma’s te incorporeren. Milieu en 

duurzaamheid worden wel als belangrijk geacht en daarom blijven gemeenten wel bij 

CNME De Zwanebloem inkopen. 

- E.L. van Driel geeft desgevraagd aan dat CNME De Zwanebloem het contact met scholen 

onderhoudt en alle benodigde spullen regelt voor de lessen. 

- A. Kerssies vraagt waarom enkel de gemeente Gouda meedoet met het boomplantprogramma. 

E.L. van Driel geeft aan dat gemeenten ieder jaar afstemmen waaraan het budget voor klimaat 

en natuur wordt uitgegeven. De meeste gemeenten kiezen daarbij niet voor het 

boomplantprogramma. 

- D.J. Knol merkt op dat scholen vaak benoemen dat de hele lesweek kan worden gevuld met extra 

curriculaire activiteiten. Hij vraagt of CNME De Zwanebloem dit ook ervaart. E.L. van Driel geeft 

aan dat CNME De Zwanebloem moet concurreren met verkeers-, sport- en cultuurlessen. 

Duurzaamheid is een onderwerp dat leerlingen steeds belangrijker vinden, en scholen 

organiseren themaweken rondom duurzaamheid. Dat geeft CNME De Zwanebloem de ruimte hun 

lespakketten en leskisten aan te bieden. 

- W. Zijlstra merkt op dat elke regio of gemeente wel over natuur- of duurzaamheidsverenigingen 

beschikt. Hij denkt dat het rendabel is dat CNME De Zwanebloem een dergelijke presentatie geeft 

tijdens het schooldirecteurenoverleg. Op die manier komen nog meer basisscholen met het 

programma van CNME De Zwanebloem in aanraking. 

- Desgevraagd geeft E.L. van Driel aan dat in het programma van CNME De Zwanebloem ook 

aandacht wordt gegeven aan het onderwerp bodem. Tegelijkertijd was de leskist over bodem niet 

populair bij basisscholen. 

- E.L. van Driel licht desgevraagd toe dat CNME De Zwanebloem scholen de mogelijkheid biedt 

contact te leggen met de waterschappen, die hun eigen lessen aanbieden. 

 

7.  Rechtmatigheidsverantwoording 

De voorzitter licht toe dat het DB met ingang van 2023 verantwoordelijk is voor de controle op de 

rechtmatigheid en hiervan verslag moet doen in de jaarstukken. De relevante documenten (financiële 

verordening, de controleverordening en het controleprotocol inclusief normenkader) moeten hierop 

worden aangepast. De ambtelijke organisatie is gestart met het ontwikkelen van de 

rechtmatigheidsverklaring voor het eind van 2023. Het DB wordt voldoende van informatie voorzien, 

zodat het DB eind 2023 de verklaring kan afgeven.  

 

Het AB stelt de wijzigingen in de financiële verordening, de controleverordening en het 

controleprotocol inclusief normenkader vast. 

 

8.  Reactie op bevindingen accountant 2022 

De voorzitter meldt dat de accountant positief is over het jaarverslag 2022. De accountant heeft vijf 

aanbevelingen gedaan. De ODMH heeft reactie gegeven op de aanbevelingen en probeert opvolging 

te geven aan de aanbevelingen. 

 

9. Tweede Managementrapportage 2023 

De voorzitter licht toe dat de tweede managementrapportage 2023 anticipeert op de tariefswijziging 

die invloed heeft op de begroting 2023. Een deel van het tekort dat in de eerste 

managementrapportage 2023 werd geconstateerd, wordt gedekt door de tariefsverhoging per 

1 juli 2023. Het andere deel wordt gedekt vanuit de reserves van de ODMH. Daarmee wordt de 

begroting 2023 sluitend. 
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De voorzitter geeft aan dat de implementatie van de ICT-wijzigingen goed is doorlopen. Deze had 

impact op de werkprocessen, maar heeft de dienstverlening niet beïnvloed. R. Boere vult aan dat 

eerder met het AB is gedeeld dat het begrotingstekort gedeeltelijk intern wordt opgelost, maar dat 

de ODMH er niet aan ontkomt het uurtarief voor de deelnemende gemeenten te verhogen voor het 

laatste halfjaar van 2023. In 2024 wordt verder gewerkt met dit uurtarief.  

 

M. van Leeuwen merkt op dat in 2024 de tariefsverhoging zich verder ontwikkelt en vraagt wanneer 

naar verwachting het weerstandsvermogen weer op het gewenste niveau zit. R. Boere geeft aan dat 

de ODMH dit moet onderzoeken. In de afgelopen jaren heeft de ODMH de stijgende kosten telkens 

met eigen middelen gefinancierd. Zonder daarbij tekorten te rapporteren. 

 

A. Kerssies merkt op dat krapte op de arbeidsmarkt ook zorgt voor financiële uitdagingen. Hij 

informeert naar het traineeshipprogramma en vraagt welke maatregelen de ODMH nog meer treft op 

het gebied van werving en selectie. A. Mutter licht toe dat het traineeshipprogramma erg succesvol is 

en al zes werknemers heeft voortgebracht die na een jaar al voor meer dan 50% productief waren. 

Daarnaast zijn de Omgevingsdiensten van Zuid-Holland de succesvolle campagne ‘De betere 

wereldbaan’ gestart. Naar aanleiding van de campagne zijn veel moeilijk in te vullen vacatures 

ingevuld. Enkel op het gebied van vergunningsverlener bouw is het moeilijk de juiste werknemers te 

werven. A. Mutter geeft aan dat de ODMH er ook in is geslaagd de inhuur van personeel drastisch 

terug te dringen. Al met al kan de ODMH goed omgaan met de uitdagingen op de arbeidsmarkt. 

 

D.J. Knol vindt dat de managementrapportage meer inhoud mag bevatten. De 

managementrapportage stuurt op het beleid aan de hand van de financiën, maar het is wenselijk een 

wat breder beeld te geven op het beleid. De voorzitter begrijpt de opmerking van D.J. Knol, maar 

de ODMH beschikt over rapportages waarin dieper op de inhoud wordt ingegaan. De voorzitter 

neemt de suggestie van D.J. Knol mee in het DB. Vervolgens merkt D.J. Knol op dat in de 

managementrapportage staat dat er onderbesteding is op het gebied van milieu, omdat er minder 

aanvragen binnenkomen. Hij vraagt of het personeel wacht op werk of dat de doorlooptijden korter zijn 

geworden. A. Mutter licht toe dat het personeel altijd over voldoende werk beschikt, maar dat voor 

sommige werkzaamheden onvoorspelbare fluctuatie kan optreden. Bijvoorbeeld bij het verlenen van 

vergunningen. Ten tijde van crises vragen minder bedrijven een vergunning aan. Daarom wordt een 

flexibele schil in personele planning aangehouden. D.J. Knol vraagt wat het bestuur formeel moet 

vaststellen, aangezien wordt gewacht op een aantal zienswijzen op de begrotingswijziging. 

De voorzitter stelt voor de tweede managementrapportage voor kennisgeving aan te nemen en in 

december 2023 het stuk naar aanleiding van de zienswijzen vast te stellen. 

 

R. Breeuwsma geeft aan dat de cao eind 2023 afloopt. Hij vraagt met welk percentage groei rekening 

is gehouden in de begroting. A. Mutter licht toe dat voor de begroting van mei 2022 de zogenaamde 

Strijknorm is gehanteerd; dat is een norm die in de veiligheidsregio voor alle gemeenschappelijke 

regelingen is vastgesteld en houdt rekening met materiële en personele inflatie. Ten tijde van het 

vaststellen van die norm is rekening gehouden met een ordegrootte 6% inflatie. Het DB en het AB 

hebben in december 2022 naar aanleiding daarvan besloten geen begrotingswijziging door te voeren, 

maar de vaststelling van de cao af te wachten. De cao-stijging bedroeg 10% en daarom is in juli 2023 

een verhoging van 4% voorgesteld. De begrotingswijziging die nu wordt doorgevoerd, is een correctie 

op het achterblijven bij de cao-stijging. A. Mutter geeft aan dat rekening is gehouden met een groei 

van 4%. Op dit moment is de ODMH in afwachting van de cao-onderhandelingen. Na de 

onderhandelingen wordt duidelijk of 4% realistisch is of dat opnieuw een begrotingswijziging moet 

worden doorgevoerd. R. Boere vult aan dat bij toepassing van de Strijknorm altijd pas achteraf kan 

worden vastgesteld of deze voldoende was. M. van Leeuwen merkt op dat de ODMH de afgelopen 
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jaren steeds 1% meer heeft geïndexeerd dan de Strijknorm. De voorzitter voegt toe dat dit hem 

verbaast. Hij wil onderzoeken of de ODMH daadwerkelijk 1% meer heeft geïndexeerd. De uitkomsten 

worden teruggekoppeld aan de AB-leden. 

  

Het AB neemt de tweede managementrapportage voor kennisgeving aan. 

 

10.  Rondvraag 

Desgevraagd geeft A. Mutter aan dat de Omgevingsdiensten Zuid-Holland zich naar verwachting ook 

robuust vinden. Een aantal andere omgevingsdiensten in het land concluderen dat zij niet robuust zijn 

en moeten een plan van aanpak maken om robuust te worden.  

 

11. Sluiting 

De voorzitter bedankt de aanwezigen voor hun inbreng en sluit de vergadering. 

 

Aldus vastgesteld in de vergadering van het algemeen bestuur d.d. 14 december 2023. 

 

 

De secretaris, De voorzitter, 

 

 

A. Mutter T. van Vugt 

 


